
Zápis z jednání ÚOROO SH ČMS 19. 6. 2024 – Těchonín 

Termín: 19.6. 2024 

Místo: Centrum biologické ochrany AČR Těchonín  

Účast:  

Přítomni: Pavel Říha, Josef Bidmon, Bc. Václav Jankovský, PhDr. Mgr. Bc. Petr Mašek, MBA, LL.M., DBA, 
Daniel Kubásek, Ing. František Štrébl, Mgr. Pavel Štyndl, DiS., MBA, MPA, Ing. Vladimír Vondruška, Bc. 
Richard Dudek, Ing. Miroslav Vacek, Ing. Nikola Fenclová, Mgr. Martin Štěpánek, MBA, Vladislav Strejc, 
plk. Ing. Miroslav Lukeš 

Omluveni: Ing. Jaroslav Salivar, Mgr. Bohumír Martínek, Ph.D., Jiří Šustr, Radek Vávra, Bc. Zdeňka 
Jandová, Ing. Tomáš Bartoň 

 

Vedoucí rady přivítal členy rady na jejím výjezdním zasedání v Těchoníně a požádal přítomného velitele 
podplukovníka RNDr. Michala Kroču, Ph.D. o úvodní slovo.  

Po tomto úvodu seznámil přítomné s programem jednání: 

• Stálé body jednání 

1. Kontrola plnění úkolů z minulých jednání 

2. Stav plnění dlouhodobých úkolů 

3. Informace z jednání Vedení a VV SH ČMS 

4. Organizační záležitosti 

• Směrnice SDOO 

• Informace z GŘ HZS ČR o činnosti v oblasti ochrany obyvatelstva (zástupce GŘ HZS ČR) 

• Zhodnocení konference ochrany obyvatelstva 

• Zahájení příprav druhého ročníku konference ochrany obyvatelstva 

• Informace o projektu POKOS 

• Informace z ÚORP 

• Různé 

• Oběd  

• Komentovaná prohlídka Centra biologické ochrany AČR Těchonín 

 

1) Stálé body jednání 

a) Kontrola plnění úkolů z minulých jednání 

Práce na Směrnici SDOO pokračuje, došlo k zapracování připomínek jak ze strany vedení, tak ze strany 
HZS. Podrobné informace o stavu budou shrnuty v samostatném bodě jednání. 

b) Stav plnění dlouhodobých úkolů 

Materiály k problematice ochrany obyvatelstva – vedoucí rady opět požádal o zaslání podnětů a 
dokumentů M. Štěpánkovi, který bude všechny dostupné materiály sumarizovat a připraví pro 
uveřejnění po spuštění nového webu SH ČMS. Vedoucí ÚORP Nikola Fenclová upřesnila, o jaké 
materiály se jedná a apelovala na spolupráci členů rady při plnění tohoto úkolu. Všechny dokumenty (i 
současné) projdou revizí, aby vše dostupné na stránkách SH ČMS bylo aktuální. 



Vedoucí rady připomenul, že se počítá i s materiálem zaslaným zástupcem Plzeňského kraje 
„Doporučení pro humanitární sbírky“. 

Dále zazněla informace o stavu jednání s AČR, ČČK a dalšími NNO. 

c) Informace z jednání Vedení a VV SH ČMS 

K tomuto bodu vedoucí rady požádal J. Bidmona a R. Dudka o informování přítomných ohledně 
nejaktuálnějších témat, které se řešila na posledních jednáních VV SH ČMS. Zmíněno bylo mimo jiné i 
celostátní setkání historických praporů SDH v Telči a jeho průběh.  

d) Organizační záležitosti 

Vedoucí rady se v tomto bodě rozloučil s odstupujícím členem ÚOROO Vladimírem Strejcem, kde 
poděkoval za jeho činnost během svého působení v radě a přivítal jeho nástupce. Novým členem rady 
za Plzeňský kraj je Petr Mašek. 

 

2) Směrnice SDOO 

V tomto bodě byla podrobně doplněna informace z počátku tohoto jednání o průběhu prací na 
Směrnici SDOO. Přítomní byli seznámeni s průběhem jednání na GŘ HZS ČR, které proběhlo 9. 4. 2024. 

Plk. Lukeš požádal o zaslání této finální podoby směrnice. Po projednání ve VV SH ČMS bude zaslána 
členům rady.  

 

3) Informace z GŘ HZS ČR o činnosti v oblasti ochrany obyvatelstva 

Plk. M. Lukeš nejprve požádal o návrh termínu schůzky na GŘ HZS ČR ohledně dalšího jednání týkající 
se Směrnice SDOO.  

Dále přítomné informoval o novinkách, které se v této oblasti připravují. Jedná se mimo jiné o změny 
v oblasti přípravy předurčených jednotek pro ochranu obyvatelstva, a i v tomto bodě požádal o 
společnou schůzku. Jedná se především o řešení KU, obsluhu ES, anebo specializaci těchto 
předurčených jednotek. 

GŘ HZS ČR připravuje novou Příručku pro starosty obcí, která by měla být dokončena na podzim tohoto 
roku. Bude prezentována v časopise Veřejná zpráva, kde by měla vycházet formou listů typových 
činností – tyto jednotlivé karty by mohly být zdrojem informací i pro SDOO. 

Buduje se národní portál ISKŘ, který bude sestaven z různých modulů. Jedním z těchto modulů budou 
informace určené veřejnosti.  

V návaznosti na mimořádné události probíhají přípravy k aktualizaci Koncepce ochrany obyvatelstva, 
kde budou zahrnuty jednotlivá opatření na funkční systém ochrany obyvatelstva.  

 

4) Zhodnocení konference ochrany obyvatelstva 

Vedoucí rady informoval přítomné o podrobném vyhodnocení konference ochrany obyvatelstva, která 
proběhla 23. 3. 2024 v České Třebové. Ještě jednou poděkoval všem za pomoc při přípravách a průběhu 
celé akce. Bylo provedeno vyhodnocení dotazníků, které vyplnili účastníci konference v její průběhu. 
Dále proběhlo zhodnocení ze strany vedení SH ČMS, byl proveden sběr informací od přednášejících a 
samozřejmě postřehy pořadatelů. Na základě všech těchto informací bylo připraveno několik 
doporučení pro další ročníky. N. Fenclová požádala členy rady, kteří tak ještě neučinili, o zaslání jejich 
podnětů. Připomněla, že všechny připomínky a podněty jsou pro nás velice důležité. 



Na základě všech těchto informací členové rady zkonstatovali, že model konference je životaschopný 
a může do budoucna přinášet nejen zajímavé informace z oblasti ochrany obyvatelstva pro naše členy, 
ale i prostor pro setkávání s osobami z oboru této oblasti. 

Plk. M. Lukeš zhodnotil ve svém příspěvku konferenci ochrany obyvatelstva jako velice zdařilou. 
Konkrétně vyzdvihl výběr zajímavých témat a organizaci této akce.  

 

5) Zahájení příprav druhého ročníku konference ochrany obyvatelstva 

R. Dudek doplnil, že je třeba si dobře promyslet, kde další ročník uspořádat. Dostupnost pro účastníky 
je velice důležitá, stejně jako dostatečný konferenční prostor nebo dostupné ubytování.  

Úkolem rady je tedy začít s přípravou dalšího ročníku. I zde jsme požádali členy rady o součinnost a 
jejich podněty. 

M. Štěpánek uvedl, že je také třeba v mezičase oslovit možné zájemce o problematiku ochrany 
obyvatelstva a možné účastníky konference, ale nejen v řadách funkcionářů, ale především ve sborech 
a JSDH. To bude jedním z úkolů pro všechny členy ÚOROO. 

 

6) Informace o projektu POKOS 

Členové rady byli informováni o podání několika projektů v programu MO POKOS. Program zaměřený 
na přípravu skupin dobrovolníků ochrany obyvatelstva byl schválen. M. Štěpánek představil v písemné 
podobě podrobnosti k zadání celého projektu MO, kde ho N. Fenclová s P. Říhou doplnili o detaily 
schváleného projektu.  

Odbornými garanty projektu jsou Miroslav Vacek a Bohumír Martínek. Celkem proběhnou čtyři totožné 
projektové dny ve vybraných lokalitách pro celkem 200 účastníků. Každý projektový den tak obsáhne 
50 účastníků z řad členů SH ČMS i veřejnosti. Bylo připomenuto, že tento projekt se nezaměřuje na 
členy jednotek, ale primárně na „laickou“ veřejnost a samozřejmě mládež. V současné době se pracuje 
na přesném průběhu, připravují se prezentace a námět závěrečného prověření získaných znalostí a 
zkušeností.  

 

7) Informace z ÚORP 

Vedoucí ÚORP N. Fenclová informovala přítomné o probíhajících jednáních na úseku prevence. Jedná 
se především o: 

- novelizace Metodického pokynu pro získání odbornosti preventista SH ČMS; 

- vznik pracovní skupiny se zaměřením na Plán odborné přípravy; 

- slavnostní vyhodnocení republikového kola soutěže POODM, které proběhne 
20. 6. 2024 na hradě Bouzov. 

 

8) Různé  

Vedoucí rady znovu apeloval na členy rady ohledně zasílání informací o akcích zaměřených na ochranu 
obyvatelstva, preventivně výchovnou činnost, případně jiné akce (např. cvičení předurčených jednotek 
pro ochranu obyvatelstva). 

Dále informoval o svém vystoupení na Shromáždění představitelů ve Valašské Polance, kde přítomné 
seznámil s činností ÚOR a možnostech využití SDOO. Znovu nabídl, pokud to bude možné, představení 
projektu SDOO v regionech, kde bude projeven zájem o tuto oblast. Již teď je zaznamenáno projevení 
zájmu o založení SDOO, primárně se zaměřením na humanitárně zdravotnickou oblast. 



Následně P. Říha informoval o jeho a J. Bidmona návštěvě na Rescue campu, který proběhl v Jílovém u 
Prahy. Příprava mládeže SH ČMS do JSDH je směr, který je velice důležitý a kvalita, se kterou byl tento 
camp připraven, může být inspirací pro další pořadatele.  

Po Rescue campu následovalo přijetí pozvání na protipovodňové cvičení v Praze, konkrétně stavbu 
protipovodňových zábran v městské části Praha-Zbraslav. Na tomto cvičení bylo nabídnuto uspořádat 
další jednání ÚOROO v Praze v rámci konání Memoriálu JUDr. Františka Kohouta. Pražské výstaviště se 
koncem září promění v prostor, kde bude vybudována humanitární základna s dalšími doprovodnými 
programy. Termín konání jednání ÚOROO bude ještě upřesněno po potvrzení ze strany pořadatelů. 

Vedoucí rady dále informoval o své účasti na konferenci FIRE SAFETY 2024 v Táboře. V rámci této 
konference proběhla i návštěva JE Temelín a místní hasičské jednotky.  

Zástupce Středočeského kraje V. Jankovský informoval o cvičení předurčených jednotek pro ochranu 
obyvatelstva pod názvem „Pomoc a podpora 2024“, kterého se účastnilo devět jednotek z dané oblasti 
a konalo se v Sadské (Nymburk).  

Zástupce Plzeňského kraje P. Mašek informoval o připravovaném taktickém cvičení „Povodeň“, které 
proběhne 17. 8. 2024 v Nýřanech (Plzeň sever). Dále přítomné seznámil s přípravou plánování výstavby 
tzv. Centra zdraví a bezpečí společně s možností jeho využití. 

Plk. M. Lukeš informoval o jednáních HZS ČR s AČR ohledně členů AZ, kteří jsou zároveň členy JSDHO.  

Následně se rozvinula diskuze v oblasti bezpečnosti bateriových uložišť, fotovoltaik, elektromobility a 
další propojených oblastí s ohledem na bezpečnost zasahujících složek, možnosti likvidace, ale i 
výhledy do blízké budoucnosti. 

Po ukončení jednání se členové rady přesunuli na oběd a následně zpět do prostor velitelství Centra 
biologické ochrany AČR, kde velitel tohoto zařízení podplukovník M. Kroča přítomné seznámil s historií 
tohoto zařízení, ale i s činnostmi, které zde armádní specialisté vykonávají v současnosti.  

Následně se členové rady přesunuli přímo do specializovaného zařízení, kde byla přítomným umožněna 
exkluzivní a nadmíru poutavá prohlídka.  

Na závěr vedoucí rady poděkoval podplukovníku M. Kročovi za tuto možnost výjezdního zasedání 
společně s komentovanou prohlídkou, všem členům rady za účast a jednání ukončil. 

 


